
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jerzego Wcisłę 

na 44. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 czerwca 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra aktywów państwowych Jacka Sasina 

Szanowny Panie Premierze! 

Z największym niepokojem kieruję do Pana oświadczenie dotyczące wysokich stawek za ciepło dla spółki 

Energa Kogeneracja (EKO), które zatwierdził Urząd Regulacji Energetyki (URE). Proszę i apeluję w imieniu 

własnym, ale także mieszkańców Elbląga o przyjrzenie się opisywanym podwyżkom. Energa Kogeneracja to 

spółka Skarbu Państwa. W ostatnim czasie dość głośno było o sukcesach państwowych spółek, o nieosiąga-

nych wcześniej zyskach, dumnym sponsorowaniu przez nie wielu przedsięwzięć kulturalnych i sportowych. 

Należy sobie jednak postawić pytanie: dlaczego kosztem w tym przypadku elblążan? Rząd próbuje przeko-

nywać do zmieniania źródeł ciepła na bardziej ekologiczne, ale tego typu podwyżki na pewno temu nie służą. 

Mieszkańcy chcą żyć w czystym środowisku, ale przede wszystkim chcą mieć środki na przeżycie, niestety 

coraz częściej na coraz niższym poziomie. 

Proszę także Pana Premiera o odpowiedź na pytania: 

1. Jaka jest realna przyczyna pięćdziesięcioprocentowej podwyżki cen ciepła dla elblążan? 

2. Dlaczego w latach 2018–2022 Energa Kogeneracja podwyższyła cenę 1 MW ciepła aż o 206%, pomi-

mo warunków ówcześnie sprzyjających o wiele mniejszym podwyżkom? 

3. Czy Pan Premier przewiduje jakieś programy rządowe, które przyczynią się do obniżki cen ciepła 

w przypadku, kiedy dostawcą jest spółka Skarbu Państwa? 

Z poważaniem 

Jerzy Wcisła 

 
 


